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ضد دینان 
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی  در دیدار با اعضای ستاد برگزاری مراسم 
عزاداری محرم، با بیان این که اثرگذاری کربلا و عاشورا هم در مسائل تثبیت نظام 
اسلامی و هم در مقابل استکبار مساله مهمی است، اظهار کرد: کرونا بهانه ای شده 
است تا بسیاری از ضد دینان علیه محرم و عاشورا تبلیغ کنند. آیت الله سید احمد 
علم الهدی، موضوع مشکل ساز در این مسائل را سوژه شدن هیئات توسط دشمن 
دانست و ادامه داد: هیئات مذهبی، محور عزاداری سیدالشهدا )علیه السلام( هستند؛ 
پس باید مراقب عملکرد خودشان باشند تا در شرایط این بیماری، بشود بر اساس 
پروتکل های بهداشتی مراسم مذهبی را برگزار کرد، هیئات باید مراقب باشند تا سوژه 

عملیات روانی دشمن قرار نگیرند.

اخبار ویژه ...

انتقاد رئیسی 

غلطی نخواهند کرد

انتخاب می کنم

خبر تایید شد

نظر آیت الله جوادی آملی 

میوه های ممنوعه 

توضیحات  ۳۵۰ میلیونی 

تکلیف روشن است

نماد اشرافی گری بود 

حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا، با بیان اینکه 
برای تغییر این وضعیت نیازمند اقدام جهادی و جهشــی هســتیم، تاکید کرد: کار 
مسئولان اجرایی کشور فقط توصیه نیست و باید ضمانت اجرایی مناسب هم برای 
تصمیمات گرفته شده درنظر گرفته شود. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه باید از انفعال 
در نحوه مقابله با کرونا خارج شویم و رویکردهای فعالانه اتخاذ شود، تصریح کرد: 
ضروری است که سازوکارهای متناسب برای بسیج نیروهای داوطلب و نهادهای 
مردمی طراحی شود. رئیسی با اشاره به ضرورت دریافت پیشنهادهای تخصصی 
دانشگاه های علوم پزشکی و تجربیات عملی دستگاه های اجرایی سراسر کشور 
برای نهایی کردن طرح تحول در مقابله با کرونا، خاطرنشان کرد: دانشگاه های علوم 
پزشکی و استانداری های سراسر کشور هرچه زودتر تجارب یک سال و نیم اخیر 
در مقابله با کرونا، موانع پیش روی و پیشنهادهای تحولی خود را به وزارت بهداشت 

و وزارت کشور ارسال نمایند.

سردار امیر علی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
در واکنش به ادعای رژیم صهیونیســتی و آمریکایی ها در خصوص نقش داشتن 
جمهوری اســلامی ایران در مورد هدف قرار گرفتن کشتی متعلق به این رژیم در 
دریای عمان و تهدید عنوان شده مبنی بر اینکه »به این حمله پاسخ قریب الوقوعی 
می دهیم«، تصریح کرد: ایران امتحان پس داده است و نیازی به آزمایش مجدد ندارد؛ 
اگر دوست دارند، ایران را آزمایش کند. وی گفت: آنها پیش از این ما را آزمایش کردند 
و می دانند که با چه پاسخی روبرو خواهند بود؛ ما هم قدرت و هم اراده به کارگیری 
از قدرت را داریم؛ بنابراین بدانند که اگر بخواهند جسارتی علیه جمهوری اسلامی 

ایران بکنند، حتماً جواب سختی خواهیم داد و آن ها چنین غلطی نخواهند کرد.

زاکانی در نشست با جمعی از اساتید، نخبگان و فضلای حوزه علمیه قم با اشاره به 
اینکه تعدادی از اعضای شورای شهر تهران موضوع شهرداری تهران را با من مطرح 
کردند و من  این موضوع را به صحبت با سران قوا منوط کردم، افزود: در صحبت با 
رییس مجلس و رئیس جمهور، ایشان پیشنهاد، وزارت رفاه، وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی و ریاست دفتر ریاست جمهوری را مطرح کردند. نماینده مردم 
قم در مجلس شورای اسلامی گفت: بین حضور در شهرداری تهران و حضور در 
کابینه نتیجه گرفتم که در شرایط کنونی و افزایش نارضایتی های مردم از شهرداری 

تهران و نیاز تهران به تحول فرهنگی و اجتماعی در شهرداری تهران حاضر شوم.

هادی طحان نظیف، سخنگوی نگهبان در واکنش به امضا نکردن اعتبار نامه ابراهیم 
رییســی، رییس جمهور توسط آملی لاریجانی، عضو شورای نگهبان گفت که این 
موضوع از نظر قانونی خدشه ای در اعتبارنامه ایجاد نمی کند. هادی طحان نظیف  در 
نشست خبری خود همچنین گفت که باید این نکته را هم بگویم که اعتبارنامه رئیس 

جمهور منتخب قبل از مراسم تنفیذ امضا شد.

آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید گفت: اگر آدم درســتی باشــیم، نباید 
ترسی از فضای مجازی داشته باشیم. این مرجع تقلید با انتشار یک مطلب در شبکه 
اجتماعی توئیتر آورده است: اگر واقعا ما آدم درستی باشیم، ترسی نداریم که فضای 
مجازی چه چیزی را می خواهد منتشر کند. در ادامه این مطلب آمده  است: اگر کسی 
چیزهای دروغی را منتشر کرد، محاکمه بشود اما ما اگر با طهارت زندگی کنیم، از 

دنیای مجازی باکی نیست. 

آمارهای گمرک از افزایش واردات عجیب برخی از اقلام غیر ضروری به ارزش ۴ 
میلیارد دلار خبر می دهد.در سال ۹۰ وزارت جهاد کشاورزی واردات هر نوع میوه 
گرمسیری به جز انبه، نارگیل، موز و آناناس را ممنوع کرد و به گمرک مجوز ترخیص 
آن ها را نداد، اما با وجود این ممنوعیت ها در سال ۹۹ بیش از ۱۲ میلیون و ۵۰۰ هزار 
دلار صرف واردات میوه های گرمسیری از جمله پشن فروت و لیچی شده است! در 
حالی که بررسی ها نشان می دهد، علاوه بر واردات پشن فروت و لیچی، پوره های 
حاصل از آن ها هم وارد کشــور می شوند و طبق آمار رسمی گمرک سالانه مقدار 
زیادی ارز صرف واردات این اقلام می شود، به عنوان مثال در بهار ۱۴۰۰، ۲ میلیون 

و ۴۰۰ هزار دلار صرف واردات پشن فروت و لیچی شده است.

شــرق نوشت: دیروز حجت الاسلام حسن نوروزی، نماینده اصولگرای مجلس، 
درباره بازنشســتگی حسن روحانی با بیان اینکه کنترل کردن افزایش های بی رویه 
حقوق ها واجب است، تصریح کرد: این درآمدهای شرکت  آب، برق و بانک های 
خصوصی باید کنترل شوند؛ اینکه رئیس جمهور برای بازنشستگی ماهی ۳۵۰ میلیون 
دریافت کند غلط اســت؛ اگر ۲۵ تا ۳۰ میلیون باشد اشکالی ندارد اما ۳۵۰ میلیون 
باید کاسته شود. درباره حواشی حقوق حسن روحانی چندی پیش روابط عمومی 
نهاد ریاست جمهوری اطلاعیه ای منتشر کرد و به توضیح آنچه در دستمزد حسن 
روحانی بعد از بازنشستگی رخ خواهد داد، توضیح داد که حال برداشت اشتباه از 

رقم ۳۵۰ میلیون تومانی ناشی از نخواندن آن توضیحات است.

غلامعلی رجایی، چهره سیاسی اصلاح طلب اظهار کرد: نسخه آقای هاشمی برای 
برجام کماکان نسخه شفابخش ماست و باید مصوبه مجلس توسط خود مجلس با 
مصوبه جدیدی اصلاح شود.اصلاح طلبی امروز بیشتر یک جریان نخبگانی سیاسی 
است تا جریانی مردمی و کسانی که به سبد رای آنها میل می کنند، آرا خاکستری است 
که چندان سیاسی نیستند و معمولا در تقابل با مردم به جناحی مایل شده و رای می 
دهند. در این دوره اصلاح طلبان نتوانستند اقبالی از آرا خاکستری داشته باشند نوع 
چینش در این دوره همه جوره اصلاح طلبان را از رسیدن به پاستور باز داشت وقتی 

لاریجانی رد صلاحیت می شود تکلیف اصلاح طلبان روشن است.

مسیح مهاجری در روزنامه جمهوری اسلامی نوشت:آقای رئیسی در زمان ثبت نام 
برای شرکت در انتخابات ریاست جمهوری اعلام کرد من رقیب هیچ جناح و فردی 
نیستم و رقیب من فقط فساد و اشرافی گری است. این شعار خوب اگر بخواهد عملی 
شود، رئیس  جمهور جدید باید از تشریفات بپرهیزد و این پرهیز را از روز ورود به 
دفتر کار خود شروع کند.مراسم تحلیف آقای رئیسی، متأسفانه با اقداماتی همراه بود 
که نه تنها نشانی از پارسائی نداشت بلکه نمادی از آلوده شدن به تشریفات زاید بود.

مهلت یک هفته ای رییس جمهور برای 
نهایی کردن طرح تحول مقابله با کرونا

حجه الاسلام سید ابراهیم رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله 
با کرونا با تاکید بر اینکه باید از انفعال در نحوه مقابله با کرونا 
خارج شــویم و رویکردهای فعالانه اتخاذ شود، تصریح 
کرد: ضروری است که سازوکارهای متناسب برای بسیج 

نیروهای داوطلب و نهادهای مردمی طراحی شود.
رییس دولت ســیزدهم با اشــاره به ضرورت دریافت 
پیشــنهادات تخصصی دانشــگاههای علوم پزشکی و 
تجربیات عملی دستگاه های اجرایی سراسر کشور برای 
نهایی کردن طرح تحول در مقابله با کرونا، خاطرنشــان 
کرد: دانشگاه های علوم پزشکی و استانداری های سراسر 

کشور هرچه زودتر تجارب یک سال و نیم اخیر در مقابله 
با کرونا، موانع پیش رو و پیشــنهادات تحولی خود را به 

وزارت بهداشت و وزارت کشور ارسال کنند.
رییســی ادامه داد: طرح جامع تحــول در نحوه مقابله با 
ویروس کرونا با استفاده از تجربیات یک سال و نیم اخیر 
کشور در کمیته ویژه ای تدوین و هفته آتی در دستور کار 

جلسه ستاد ملی قرار خواهد گرفت.
رییس جمهوری خاطرنشان کرد: طرح جامع تحول شامل 
پروتکل های بهداشتی، ســازوکارهای درمانی، فرآیند 
تامین و تولید واکســن، سازوکار واکسیناسیون عمومی، 

برآورد وضعیت آینده کرونا و راهکارهای پیشــگیری و 
نحوه مواجهه با انواع جهش یافته ویروس، سازوکارهای 
حمایت از کسب و کارهای متضرر از کرونا، نحوه حمایت 
شایسته از کادر درمان و افزایش مشارکت مردم و نهادهای 

مردمی در بخش های مختلف خواهد بود.
آیت الله رئیسی با بیان اینکه تدوین طرح تحول در نحوه 
مقابلــه با کرونا بلافاصله پس از پایان انتخابات، زیر نظر 
دفتر رییس جمهور آغاز شده بود، اظهار داشت: با دریافت 
نظرات کارگروه های تخصصی و فراخوان پیشنهادات نو و 
اخذ تجربیات از مجامع علمی و تخصصی سراسر کشور، 
این طرح وارد مرحله نهایی و تصویب در ستاد ملی کرونا 

خواهد شد.
مقام عالی دولت ســیزدهم با بیان اینکه باید خودمان را 
مجهز کنیم که اگر کرونا ادامه داشــت چگونه کشــور را 
اداره کنیم، گفت: در عین حمایت از تولید داخلی واکسن، 
برای واردات واکسن از خارج نیز از هیچ اقدامی فروگذار 

نخواهیم کرد.
رییسی همچنین در این جلسه وضعیت برخی استان ها از 
جمله گلستان و خراسان رضوی که شرایط حادتری دارند 
را درارتباط ویدئو کنفرانسی و در گفت و گوی مستقیم با 

استانداران این استان ها، پیگیری کرد.
اعضای ستاد ملی کرونا نیز در سخنانی با قدردانی از اهتمام 
آیت الله رئیسی در تشکیل جلسه کمیته های تخصصی و 
ســتادملی کرونا بلافاصله بعد از مراسم تنفیذ و تحلیف، 

گزارشی از عملکرد حوزه های خود ارائه کردند.

    سرویس سیاسی -  رییس جمهوری با دادن ضرب الاجل یک هفته ای برای نهایی کردن طرح تحول در نحوه مقابله با کرونا گفت: طرح 
جامع تحول در نحوه مقابله با ویروس کرونا با استفاده از تجربیات یک سال و نیم اخیر کشور در کمیته ویژه ای تدوین و هفته آتی در دستور 

کار جلسه ستاد ملی قرار خواهد گرفت

وزیرکشور:

تمرکز و توجه توامان به دولت و ملت 
مسئولیت سنگین خبرنگاران است  

سرویس سیاسی- وزیر کشور در پیامی به مناسبت روز خبرنگار با تاکید بر این 
که تمرکز و توجه توأمان خبرنگاران به دولت و ملت، مسئولیت سنگین فعالان 
این عرصه است نوشت: بطور ویژه از حضور موثر و تلاش های همه خبرنگاران، 
تصویر برداران و عکاسان حوزه وزارت کشور در دوره هشت ساله اخیر تشکر 

می کنم
در پیام عبدالرضا رحمانی فضلی ضمن گرامیداشت شهادت مظلومانه و غریبانه 
خبرنگار شــهید محمود صارمی در ۱۷ مردادماه،  این روز فرصتی شایســته در 
پاسداشت و ترویج مقام و منزلت خبرنگاران و رسالت پرُ ارج فعالان عرصه خبر 
در پرچمداری حقیقت، دفاع  از آرمان های کشور و اعتلای امنیت و منافع ملی 

کشور در آوردگاه رسانه ای برشمرده است.
وزیر کشور خاطرنشان کرد: تمرکز و توجه توأمان خبرنگاران به دولت و ملت، 
مسئولیت سنگین فعالان این عرصه است که تبیین و تشریح دقیق رویکردها و 
خدمات نظام و دولت در نزد افکار عمومی از یکسو و انعکاس مسئولانه خواسته 
های مردم، پیگیری واقع بینانه مطالبات عمومی و نظارت رسانه ای بر قدرت را در 
بر دارد؛ و البته ایفای موفق این مسئولیت، تلاشی هنرمندانه و حرفه ای را می طلبد 
که پی در پی  آزمونی دشوار را پیش روی خواهران و برادران خبرنگار می گشاید.

جانشــین رئیس جمهور در شورای اجتماعی کشور ادامه داد: در این میان آنچه 
دشواری های فعالیت اصحاب شریف رسانه و خبرنگاران عزیز ایران را دوچندان 
ســاخته است، جریان سازی های مستمر نظام سلطه جهانی از طریق رسانه های 
بیگانه برای القای ناکارآمدی مردمسالاری دینی و تمرکز تخریبی بر افکارعمومی با 
بزرگنمایی رویدادها برای تبدیل همه موضوعات به چالش های بزرگ و همچنین 
بی اهمیت جلوه دادن دستاوردهای کلان سیاسی و اقتصادی کشور است که نتیجه 
آن زمینه سازی برای ایجاد و تشدید زمینه های یاس و نا امیدی در سطح عمومی 

جامعه است.
رحمانی فضلی در این پیام تاکید کرد: ماموریت پر ارج خبرنگاران در چنین بستر 
رسانه ای آنهم نه فقط در سطح داخلی بلکه با سطح فهم و تأثیر بین المللی، معنا و 
مفهوم می یابد و این رسالت، تحت تأثیر پاندمی بیماری منحوس کرونا و همچنین 
تحریم های ظالمانه دشــمن علیه مردم ایران، از اهمیت ویژه ای برخوردار شده 

است.
فرمانده قرارگاه عملیاتی مبارزه با کرونا با اشاره به آثار مختلف کرونا به عنوان یک 
بیماری فراگیر جهانی، تصریح کرد: این بیماری سطح مشخصی از تهدیدات را در 
همه کشورهای دنیا ایجاد کرده است و دشواری های مواجهه همه کشورهای دنیا 
با این بیماری و آثار آن از جمله در سپهر عمومی، کاملاً مورد انتظار است اما در مورد 
ایران، شاهدیم که جریان های اداره کننده رسانه های معاند، در هر مقطع از فراز و 
فرود بیماری کرونا، حاشیه سازی های فوق العاده و در مواردی امنیتی سازی این 
موضوع را دنبال می کنند که عبور از آن، مستلزم نگاه تیزبین و موقع شناسی اهالی 

رسانه بخصوص در سطح رسانه های نوین است. 
رئیس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور ابراز امیدواری کرد: در این 
شــرایط خطیر که مقارن با ورود کشور به قرن جدید شمسی است، واقع بینی و 
مسولیت شناسی رسانه ای به عنوان شرط لازم تحقق اهداف در اجرای سیاست ها، 
بیش از گذشته مورد توجه قرار گیرد و اقناع عمومی بموازات نظارت فراگیر رسانه 
ای به عنوان مقدمه همراه سازی افکار عمومی در مسیر توسعه کشور از رهگذر 

نظام رسانه ای قوی، مسئولانه، هوشمند و آینده نگر و افق اندیش محقق گردد.
وزیر کشــور افزود: مجموعه وزارت کشــور نیز از صف تا ستاد بعنوان متولی و 
متکفل هماهنگی برای اجرای سیاست های کشور در مناطق مختلف ایران؛ قدردان 
زحمات شبانه روزی فعالان عرصه خبر در آگاهی بخشی و روشنگری است و 
همچون گذشته بر همکاری صادقانه و صمیمانه با رسانه ها و خبرنگاران پرتلاش 

تاکید می کند.
 رحمانی فضلی در این پیام ضمن تقدیر از همه فعالان عرصه اطلاع رسانی کشور، 
گفــت: بطور ویژه از حضور موثر و تلاش های همه خبرنگاران، تصویر برداران 
و عکاســان حوزه وزارت کشور در دوره هشت ساله اخیر تشکر می کنم و روز 
خبرنگار را به جملگی این همکاران پر تلاش تبریک می گویم و از خداوند منان 

آرزوی سلامتی و بهروزی برای یکایک این عزیزان دارم.

قالیباف رییس مجلس شورای اسلامی:

رسالت خبرنگاران روشن کردن 
واقعیات و شفاف سازی در جامعه است   
سرویس سیاسی-. رییس مجلس شورای اسلامی گفت: خبرنگاران در روشن 
کردن حقایق و واقعیت ها و پایان دادن به بعضی از شایعه ها و تهمت ها رسالت 
مهمی دارند و باید به دنبال انعکاس حق و حقیقت در جامعه و شفاف سازی باشند. 
»محمدباقر قالیباف« همزمان با سالروز گرامیداشت ۱۷ مردادماه و روز خبرنگار 
در حاشیه جلسه علنی مجلس به محل استقرار خبرنگاران مجلس آمد و این روز 

را به همه خبرنگاران حاضر تبریک گفت.
رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه در جمع خبرنگاران گفت: خبرنگاران در 
روشــن کردن حقایق و واقعیت ها و پایان دادن به بعضی از شایعه ها و تهمت ها 
رسالت مهمی دارند و باید به دنبال انعکاس حق و حقیقت در جامعه و شفاف 

سازی باشند. 
وی افزود: خبرنگاران در حقیقت حلقوم مردم در بیان مشکلات مردم هستند واین 

روز رابه همه شما تبریک گفته و آرزو می کنم این روز بر همه شما مبارک باشد.
قالیباف درباره اینکه چه انتظاری از خبرنگاران برای تعامل بیشــتر بین مجلس 
یازدهم و دولت سیزدهم می رود، گفت: قانون اساسی وظایف قوا را به صورت 
مســتقل مشخص کرده است و اصل تفکیک قوا بســیار خوب است. اما حل 
مشکلات مردم و پیشرفت و رشد جامعه با اولویت اقتصادی همراه است و این 
نیازمند یک همدلی، همکاری، انسجام و فهم اولویت های مشترک است. حتی 
در برخی اوقات معتقدم برای حل مشکلات، باید روش های اجرا و رویکردهای 

مشترکی را قائل شویم.
رییس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در شرایط حاضر محکوم به موفقیت 
هســتیم، گفت: هیچ بهانه ای برای کار نکردن وجود ندارد و این بار ســنگین بر 
دوش دولت است و ما در مجلس با همدلی و همراهی مکلفیم نقش نظارتی و 
قانونگذاری و ریل گذاری کار را هم انجام دهیم واین موضوع با آیت الله رییسی 

رییس محترم جمهوری و آقای اژه ای نیز مطرح شده است.
وی ادامه داد: دوستان خبرنگار نیز در این راه بسیار می توانند موثر باشند تا همراه 
با هم افزایی، روشن کردن حقایق و واقعیت ها برای به حل مشکلات مردم کمک 

کنند و به مشکلات جدی جامعه بپردازیم.
قالیباف تاکید کرد: اگر جایی احساس می کنیم که مجلس، دولت یا قوه قضاییه از 
مسیر اصلی خود در حال فاصله گرفتن است و به حاشیه می رود، نقش خبرنگاران 
بسیار موثر است که جهت درست را یادآوری کنند و این رسالت بزرگی بر عهده 

خبرنگاران است.

حق شناس عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی:

رئیس جمهور در اولین فرصت با احزاب نشست بگذارد 

سرویس سیاســی-  یک عضو شورای 
مرکــزی حزب اعتماد ملــی گفت: اگر 
تصمیم سازان کشور و دولت تصمیمات 
را در اتاق های در بســته و بدون مشورت 
و جویا شدن جریان های سیاسی بگیرند، 

خودشان ضرر خواهند کرد. 
محمدجواد حق شناس درباره لزوم تعامل 
دولت و احزاب و جریان های سیاســی، 
اظهار کرد: انتظار می رود رئیس جمهور به 
عنوان قوه مجریه، شاخص ترین شخصیت 

سیاســی و دومین چهره نظام، یک رابطه 
تعریف شــده ای با احزاب و گروه های 
سیاســی برقرار کند. ایــن اقدام می تواند 
تاثیری جدی بر بهبود فضای سیاسی کشور 

هم داشته باشد.
وی در ادامه با اشــاره به کاهش مشارکت 
و پدیدار شــدن شاخصه   جدیدی به اسم 
آرای باطله به عنوان یک پدیده منحصر به 
فرد در انتخابات اخیر، تصریح کرد: در این 
شرایط کشور، همکاری و همراهی احزاب 
و دولت می تواند به کمک رئیس جمهور 
بیاید. پیشــنهاد من این است همان طور 
که رئیس جمهور با اقتصادانان نشســت 
داشــت، در اولین فرصت با احزاب هم 
نشست داشته باشــد. همچنین اعضای 
دولت به خصوص وزیر کشــور و وزیر 
خارجه هم به صورت دوره ای با جریان ها 
و شخصیت های شاخص سیاسی و حزبی 
نشست داشته باشد. رئیس جمهور باید این 
ماموریــت را به اعضای کابینه خود بدهد 

تا احزاب بتوانند برنامه ها، پیشــنهادات و 
انتقادات خود را به دولت منتقل کند.

این فعال سیاســی همچنین با بیان این که 
فلســفه وجودی احزاب این است که در 
قدرت سهیم باشــند و نسبت به مسائل 
سیاسی واکنش نشان دهند، اظهار کرد: اگر 
تصمیم سازان کشور و دولت تصمیمات 
را در اتاق های در بســته و بدون مشورت 
و جویا شدن جریان های سیاسی بگیرند، 
خودشان ضرر خواهند کرد اما همفکری 
بــه احزاب فرصتی برای دولت اســت و 

می تواند شرایط کشور را بهبود ببخشد.
حق شــناس مهم ترین مســاله کشور را 
تقویت مشــارکت مــردم و افزایش امید 
آنها به صندوق رای دانســت و گفت: اگر 
بخواهیم جمهوری اســلامی را خلاصه 
کنیم می توانیم بگوییم رابطه دولت و مردم 
و کسب مشروعیت از مردم بنابراین دولت 
برای بهبود رابطه خود با مردم باید تلاش 

کند.

نماینده مردم چابهار در مجلس یازدهم  عنوان کرد:

تلاش جمعی از نمایندگان برای مسکوت گذاشتن طرح 
سامان دهی فضای مجازی

سرویس سیاسی-   نماینده مردم چابهار 
در مجلس یازدهم با زیر سوال بردن ادعای 
نمایندگان موافق طرح ســامان دهی پیام 
رسان های اجتماعی از درخواست جمعی 
از نماینــدگان مجلس برای مســکوت 

گذاشتن این طرح خبر داد. 
معین الدین ســعیدی از تصمیم جمعی 
از نماینــدگان مجلس برای مســکوت 
گذاشتن طرح صیانت از حقوق کاربران 
و ســامان دهی پیام رسان های اجتماعی 
خبر داد و گفت: با توجه به اینکه بسیاری 
از نمایندگان در جلســه تصویب هشتاد 
و پنجی شــدن طــرح صیانت از حقوق 
کاربــران فضای مجازی و ســامان دهی 

پیام رسان های اجتماعی حضور نداشتند، 
در تلاشــیم تا با تعــدادی از نمایندگان 
درخواست مسکوت گذاشتن این طرح 

را مطرح کنیم.
نماینده مردم چابهار در مجلس با بیان اینکه 
بسیاری از نمایندگان انتظار مطرح شدن 
هشتاد و پنجی شدن این طرح را نداشتند، 
گفت: طبق قانون اگر ۲۵ نماینده مجلس 
خواستار مسکوت گذاشتن طرح شوند، 

این موضوع به رأی گذاشته خواهد شد.
این عضو کمیســیون کشاورزی مجلس 
بــا بیان اینکه بررســی وضعیت فضای 
مجازی اولویت کشور نیست، اظهار کرد: 
ما ترجیح می دهیم که این طرح مسکوت 

گذاشته شود و دولت سیزدهم در صورت 
صلاحدید، مســئله فضای مجازی را  در 
قالب لایحه به مجلس ارائه کند. امیدوارم 
نگرانی مردم در خصوص طرح صیانت از 

حقوق کابران برطرف شود.
وی تأکید کرد: امیدواریم نمایندگان بیشتری 
درخواســت مسکوت گذاشتن را امضاء 
کنند، نماینــدگان فعلی که موافقت خود 
را اعلام کردند در قالب یک کمیســیون یا 
فراکسیون خاص نیستند بلکه از جناح های 

مختلف و با افکار متفاوت هستند.
" نزدیک ۸۰ نماینده غایب بودند"

نماینده مردم چابهار در مجلس با استناد 
به جلســه علنی مجلس که در آن هشتاد 
و پنجی شــدن طرح صیانت رأی آورد، 
گفت: در آن جلسه موافقان ماجرا ۱۲۱ نفر 
و مخالفان ۷۵ نفر بودند. چیزی قریب به 
۸۰ نماینده هم در جلسه حضور نداشتند. 
امیدوارم مسکوت گذاشته شدن این طرح 

اجرایی شود و نگرانی مردم رفع شود.
سعیدی در خصوص این ادعای موافقان 
طرح صیانت که اصل هشتاد و پنج باعث 
تخصصی تر شدن و گرفتن وقت کمتری 
از مجلس می شود، تصریح کرد: پرسش 
من اینجاست که چرا دیگر لوایح و طرح ها 
در صحن علنی مطرح می شوند؟. هشتاد 
و پنجی شــدن یک طرح، با شفافیت آراء 
همخوانی ندارد. هر چند که اصل ۸۵، یک 
امکان قانونی برای مواقع بسیار ضروری 

است. در تاریخ مجلس شورای اسلامی 
طرح های زیادی شامل اصل ۸۵ نشدند. 
همچنین هشــتاد و پنجی شدن طرحی 
مثل طرح جمعیت نتیجه مثبتی نداشت. 
طرح مذکور حدود ۲۰۰ مورد ایراد قانونی 
داشت. هشــتاد و پنجی کردن یک طرح 
برای مجلسی که شعار شفافیت داده است، 

نکته مثبتی تلقی نمی شود. 
نماینده چابهار همچنین در خصوص این 
ادعای موافقان طرح که به دنبال فیلترینگ 
یا محــدود کــردن پلتفرم های خارجی 
نیستند، گفت: باید فنی نگاه کرد. مگر در 
طرح مذکور به صراحت گفته نشــده که 
پلتفرم های خارجی فرصت ۴ ماهه برای 
وفق دادن خود با ضوابط قانونی جمهوری 
اسلامی ایران دارند و در صورتی که دفتر 
رسمی تأسیس نکنند، محدودیت هایی 
اعمال خواهد شد؟ پلتفرمی مثل اینستاگرام 
سرمایه گذاری هنگفتی انجام داده تا اکنون 
به اینجا رســیده است، آیا ساختارهای ما 

امکان خلق چنین چیزی را دارند؟
سعیدی در پایان از حساب های کاربری 
موافقــان طرح صیانت از حقوق کاربران 
انتقــاد کرد و گفت: نمایندگان مجلس از 
پلتفرم های فیلترشده مثل تلگرام و توییتر 
استفاده می کنند. بدون شک موافقان طرح 
به ما نمی گویند که قرار است پلتفرم ها فیلتر 
شوند اما محدودیت های سنگینی را اعمال 

خواهند کرد.


